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Camera | Comisia juridica: Dezbateri pe SIIJ - USR PLUS si PNL sustin

desfiintarea; reprezentanti ai AUR si PSD sunt împotriva

Deputatii USR PLUS si PNL s-au pronuntat, joi, la Comisia juridica, pentru desfiintarea Sectiei de

investigare a infractiunilor din justitie, reprezentantii PSD au sustinut ca acestei sectii nu i-a fost dat o sansa

sa lucreze din cauza lipsei resurselor, AUR a fost împotriva desfiintarii, iar UDMR a considerat ca

interventia adecvata trebuie sa fie de ordin organizatoric.

 

Deputatul PNL Cristian Bacanu a afirmat ca Sectia ar trebui desfiintata, având în vedere ca o serie de institutii

europene s-au pronuntat împotriva înfiintarii, iar aceasta structura nu este functionala.

 

"Din punctul meu de vedere, Sectia pentru investigarea infractiunilor din justitie ar trebui desfiintata. Cred ca

aceasta este mandatul pe care acest legislativ l-a primit din partea alegatorilor. (...) Avem o serie de institutii

europene care s-au pronuntat împotriva înfiintarii unei astfel de sectii si a modului de functionare a acestei sectii.

Suplimentar fata de argumentele aduse pâna acum, vreau sa spun ca exista un dosar la Curtea de justitie a UE si

avocatul general a emis un punct de vedere conform caruia înfiintarea sectiei nu este conforma cu dreptul UE.(...)

Când luam o decizie politica trebuie sa tinem seama de faptul ca aceasta sectie a fost înfiintata în mod defectuos.

Pe de alta parte, modul în care s-a înfiintat a fost gândit de catre actorii politici la acel moment în asemenea

maniera încât aceasta structura sa nu poata fi functionala", a spus Bacanu.

 

Deputatul PSD Laura Vicol-Ciorba a sustinut ca desfiintarea SIIJ nu trebuia sa fie prima masura luata de Guvern.

 

"Procurorii trebuie sa-si desfasoare activitatea în conditii de independenta, protejati de absolut orice formula de

presiune nejustificata. Cum un procuror poate sa-si desfasoare activitatea independent când însusi ministrul

Justitiei îsi permite sa iasa public si în limbaj suburban (...) sa judece activitatea unor procurori? Primul lucru

gresit pe care l-a facut domnul ministru a fost sa atace o institutie a statului. SIIJ este o institutie a statului, nu

aceasta trebuia sa fie prima masura importanta luata de Guvern, implicare în justitie. Justitia trebuie lasata libera",

a spus Vicol.

 

Ea a mentionat ca acestei sectii nu i s-a dat o sansa sa lucreze din cauza lipsei resurselor.

 

"Tot am vorbit de eficienta acestei sectii. Nu putem sa vorbim de o lipsa de eficienta atâta vreme cât acestei sectii

i-au lipsit resursele. Aceasta sectie a functionat cu un numar infim de procurori pentru ca toate posturile au fost

blocate. Nu i-ati dat o sansa sa lucreze. Daca dumneavoastra doriti în continuare ca judecatorii sa aiba dosare

ascunse în sertarele procurorilor, dosare scoase la momentul potrivit ca judecatorii sa dea solutii bune pentru unii

si proaste pentru altii, cred ca a venit momentul sa depasim aceasta stare", a adaugat deputatul PSD.

 

Deputatul UDMR Haju Gábor a apreciat ca acest subiect trebuie discutat "calm", mentionând ca interventiile în

domeniul justitiei trebuie facute "atent si în mod echilibrat".

 

"Subiectul a devenit controversat, ceea ce înseamna ca Guvernul si Parlamentul trebuie sa dezbata acest subiect sa

ajunga la o solutie buna. Interventiile în domeniul justitiei trebuie facute atent si în mod echilibrat. Nu suntem o

instanta în fata caruia sta inculpatul SIIJ, dar se pare ca aceasta institutie este deja discreditata. În raportul statului

de drept se spune ca continuarea activitatii sectiei poate afecta independenta justitiei.(...) Se pare ca sunt anumite

semnale. Ar trebui sa ajungem la o solutie conforma cu principiile de drept si prevederile constitutionale. Consider

ca o interventie adecvata asupra SIIJ trebuie sa fie de ordin organizatoric, menita sa eficientizeze functionarea

sistemului judiciar. Însa o masura care vizeaza justitia trebuie luata în asa fel încât la aplicarea ei sa nu ramânem

cu atâtea semne de întrebare", a afirmat deputatul UDMR.
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AUR este pentru mentinerea SIIJ, eventual reformarea ei, nu desfiintarea, a afirmat deputatul Georgel Badiu.

 

"Sa desfiintam SIIJ-ul oare este bine? Când faci pana la masina, schimbi cauciucul sau dai masina la fier vechi?

Nu cumva trebuie sa o gândim în sensul de a perfectiona aceasta structura si sa nu o desfiintam? Chiar daca SIIJ a

fost creatia unor oameni rau intentionati, talentul nostru trebuie sa rezide în corectarea deficientelor si nu în

distrugerea ei. Din ce stiu eu, mentinerea SIIJ la acest moment este dorita de judecatori pentru ca au scapat de

pericolul unor abuzuri din partea DNA. Haideti sa nu ne erijam în mâna care scoate castanele din foc pentru o

parte a esichierului politic pentru ca ne vom juca cu desfiintarea si înfiintarea de parchete în functie de cine câstiga

alegerile la patru ani", a mai spus deputatul AUR.

 

Deputatul USR PLUS Alexandru Badea, presedintele Comisiei juridice, a afirmat, la începutul sedintei, ca aceasta

sectie a fost înfiintata la initiativa lui Liviu Dragnea, "într-o perioada de mari regrese pentru sistemul de justitie din

România".

 

El a adaugat ca o consecinta a acestei sectii a fost redeschiderea discutiilor asupra unor recomandari din MCV,

fiind "niste regrese". Badea a mai mentionat ca majoritatea judecatorilor s-au opus înfiintarii acestei sectii. 
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